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Plats och tid Kommunhuset, onsdagen den 11 maj 2011, kl. 13.30 – 18.15 

  

Beslutande  

 

 

 

Lars-Erik Alversjö (M), ordf. 

Peter Frej (M) 

Marie Bladholm (M), t.o.m. § 111 

Anders Bergman (FP) 

Stefan Dozzi (KD), t.o.m. § 110 

Max Ljungberg (MP) 

Malin Åberg Aas (MP), ej § 111 

Lars Bryntesson (S) 

Annika Andersson Ribbing (S) 

Andrine Winther (S) 

Charlie Hansson (S), t.o.m. § 126 

  

Tjg ersättare Monica Pettersson (M), fr.o.m. § 112 

Erik Pettersson (M), fr.o.m. § 112 

Nils-Erik Särnbrink (S), fr.o.m. § 127 

Filip Joelsson (MP), § 111 

 

 

Ej tjg ersättare Fredrik Sneibjerg (FP) Mats Skoglund (V) 

 

Övriga deltagare Maria Larsson-Ajne 

Per Fogelström 

Stellan Folkesson 

Anna Nerelius 

Birgitta Larsson 

Hans Ivarsson 

Lars Fladvad 

Patrik Stenberg 

Björn Larsson 

Sara Funke 

 

Utses att justera Lars Bryntesson 

         

  

Justeringens tid och 

plats 

Tisdagen den 17 maj, kl. 17.00, på kansli- och utvecklingsavdelningen 

 

 

Protokollet innehåller §  102 - 128 

 

Underskrifter Sekreterare ......................................................................... 

 

 

  Ordförande ......................................................................... 

     

 

  Justerande ......................................................................... 

 

 

Anslag om justering uppsatt 2011- 

 

Anslaget skall nedtas 2011- 

 

  Underskrift ......................................................................... 
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Dnr 11KS/0215 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 102 

 

Peng till hemtjänstutförare i Värmdö kommun 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Ersättningsnivåerna till hemtjänstutförare fastställs som peng att 

gälla fr.o.m. den 1 augusti 2011. 

2. Timtaxa för serviceinsatser enligt förenklat bistånd fastställs till 230 

kr att gälla fr.o.m. den 1 augusti 2011. 

3. Avgift för utebliven avbokning av planerade hemtjänstinsatser fast-

ställs till 230 kr per tillfälle att gälla fr.o.m. den 1 augusti 2011. 
 

Ärendebeskrivning 

 

I enlighet med uppdrag i beslutet om budget för 2011 har förvaltningen tagit 

fram ett förslag till ändringar i ersättningssystemet för hemtjänstutförare.  

Förslaget innebär 2,6 procent högre ersättning per timme jämfört med bud-

get 2011 samt att så kallad bomtid och startersättning vid ny vårdtagare er-

sätts. 

 

Finansieringsnämnden för äldreomsorg och socialnämnden har tillstyrkt 

förslaget. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Peng till hemtjänstutförare i Värmdö kommun, KLK 2011-03-28 

Finansieringsnämnden för äldreomsorgs beslut 2011-03-23, § 21 

Socialnämndens beslut 2011-03-29, § 23 

 
Yrkanden 

 

Lars Bryntesson (S) yrkar att ärendet ska återremitteras till finansierings-

nämnden för äldreomsorg för en vidare utredning av de frågor som fram-

förts i socialdemokraternas reservation till nämndens beslut. 

 

Anders Bergman (FP) yrkar avslag på återremissyrkandet och bifall till för-

valtningens förslag. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om återremissyrkandet avslås eller bifalles 

och finner att det avslås. 

 

Ordföranden ställer proposition om förvaltningens förslag bifalles och fin-

ner att det bifalles. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att 

han skulle ha biträtt Bryntessons yrkande om han varit beslutande. 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0079 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 103 

 

Budgetuppföljning 1 – BUP 1 – för kommunstyrelsens 
verksamhetsområde 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Budgetuppföljningen godkänns. 

2. Förvaltningen får i uppdrag att till BUP 2 redovisa en bedömning av 

måluppfyllelse. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Förvaltningen har redovisat budgetuppföljning per den 31 mars för kom-

munstyrelsens verksamhetsområde. Prognosen för helåret är ett resultat 

inom ram. 

 

Förvaltningen har föreslagit att budgetuppföljningen godkänns. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Budgetuppföljning per 2011-03-31 för kommunstyrelsen, KLK 2011-05-05 

 
Yrkanden 

 

Lars Bryntesson (S) och Anders Bergman (FP) yrkar bifall till förvaltning-

ens förslag  med tillägget 

 

att uppdra till förvaltningen att till BUP 2 redovisa en bedömning av 

måluppfyllelse. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt för-

valtningens förslag med tillägget från Bryntesson och Bergman och finner 

att kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

 
Sändlista 

 

Ekonomiavdelning 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0079 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 104 

 

Budgetuppföljning 1 – BUP 1 – för kommunen 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Budgetuppföljningen godkänns. 

2. Nämnderna föreslås att till BUP 2 komplettera den ekonomiska 

redovisningen med en redovisning av bedömd måluppfyllelse. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Förvaltningen har redovisat budgetuppföljning per den 31 mars för kommu-

nen. Prognosen för helåret visar ett resultat på + 28,7 mnkr, att jämföra med 

det finansiella målet på + 40 mnkr. 

 

Förvaltningen har föreslagit att budgetuppföljningen godkänns. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Budgetuppföljning i per den 31 mars (BUP 1) 2011, KLK 2011-05-03 

 
Yrkanden 

 

Lars Bryntesson (S) och Anders Bergman (FP) yrkar bifall till förvaltning-

ens förslag  med tillägget 

 

att föreslå nämnderna att till BUP 2 komplettera den ekonomiska 

redovisningen med en redovisning av bedömd måluppfyllelse. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt för-

valtningens förslag med tillägget från Bryntesson och Bergman och finner 

att kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

 
Sändlista 

 

Ekonomiavdelning 

Samtliga nämnder/styrelser 

 

____________ 
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Dnr 10KS/0404 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 105 

 

Förtydligande om resultatenheter verksamhetsform och 
verksamhet 

 
Kommunstyrelsens beslut 

 

Ärendet återremitteras till kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Begreppen resultatenhet och verksamhet har ansetts oklara. Förvaltningen 

har klargjort begreppen resultatenhet, verksamhetsform, verksamhet och 

verksamhetsområde. Förtydligandet framgår av dokumentet ”Resultatenhe-

ter, verksamhetsform, verksamhet och verksamhetsområde inom pro-

Varmdo”. Dokumentet belyser definitioner, förhållningssätt, ansvar och 

rollfördelning. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Förtydligande av resultatenheter, verksamhetsform och verksamhet, KLK 

2011-04-20 

Resultatenheter, verksamhet och verksamhetsform inom proVarmdo, KLK 

och proVarmdo 2011-04-06 

 
Yrkanden 

 

Lars Bryntesson (S) och Anders Bergman (FP) yrkar att ärendet remitteras 

till kommunstyrelsens arbetsutskott för en fortsatt diskussion. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om återremissyrkandet bifalles och finner 

att det bifalles. 

 
Sändlista 

 

KSAU 

 

____________ 
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Dnr 11SPN/0107 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 106 

 

Taxa för planbesked 2011 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Tillägg till plan- och bygglagens taxa avseende avgift för planbesked 

antas att gälla fr.o.m. den 26 maj 2011. 
 

Ärendebeskrivning 

 

En ny plan- och bygglag träder i kraft den 2 maj 2011.  Lagen ger nya förut-

sättningar för taxa avseende prövning av ansökan om planbesked. 

 

Samhällsplaneringsnämnden har lagt fram förslag till taxa. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Taxa för planbesked, KLK 2011-04-14 

Samhällsplaneringsnämndens beslut 2011-04-12, § 53 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 107 

 

Plan- och bygglagens taxa 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Under förutsättning av att bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämnden till-

styrker förslaget föreslår kommunstyrelsen kommunfullmäktige besluta 

att plan- och bygglagens taxa antas att gälla fr.o.m. den 26 maj 2011. 
 

Ärendebeskrivning 

 

En ny plan- och bygglag träder i kraft den 2 maj 2011.  Lagen ger nya förut-

sättningar för plan- och bygglagens taxa. 

 

Bygg- och miljökontoret har lagt fram förslag till taxa. Ärendet kommer att 

behandlas av bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämnden den 17 maj 2011. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Bygglovstaxa 2011, KLK 2011-04-12 

Plan- och bygglagens taxa 2011, BMK 2011-04-11 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0195 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 108 

 

Riktlinjer för sociala medier i Värmdö kommun 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Riktlinjer för sociala medier i Värmdö kommun antas. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Förvaltningen har redovisat att sociala medier har fått en etablerad roll i 

samhället och att dessa är effektiva kanaler för information och kommuni-

kation med medborgarna som kan förbättra kommunens förutsättningar för 

medborgardialog och delaktighet. 

 

Förvaltningen har utarbetat ett förslag till riktlinjer för sociala medier i 

Värmdö kommun. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Kommunstyrelsens beslut 2011-04-15, § 88 

Riktlinjer för sociala medier i Värmdö kommun, kansli- och utvecklingsav-

delningen 2011-03-07 

 
Sändlista 

 

Informationsenheten 

Författningshandbok 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0228 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 109 

 

Medgivande till Värmdö Hamnar AB att köpa Stavsnäs 
Projekterings AB 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner att Värmdö Hamnar AB (VHAB) 

förvärvar Stavsnäs Projekterings AB för 20 457 807 kr. 

2. För finansiering av förvärvet beviljas VHAB, inom ramen för 

koncernens internbank, ett lån om 20 000 000 kr. 
 

Ärendebeskrivning 

 

VHAB har förhandlat med Skanska om förvärv av Stavsnäs Projekterings 

AB. I bolaget finns fastigheten Stavsnäs 1:225. VHAB hemställer nu om 

kommunfullmäktiges godkännande att förvärva bolaget. 

 

Fastigheten Stavsnäs 1:225 omfattar 78 000 kvm och har ett strategiskt läge 

som möjliggör expension av Stavsnäs Vinterhamn i nordost samt utveckling 

av områden för rekreation för boende och besökare i Stavsnäs. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Medgivande till köp av Stavsnäs Projekterings AB, KLK 2011-04-26 

Hemställande om medgivande till köp av bolaget Stavsnäs Förvaltnings AB 

med tillhörande fastighet Stavsnäs 1:225 (Susegårda), VHAB 2011-04-20 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 10KS/0352 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 110 

 

Energistrategi för Värmdöbostäder AB 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Redovisningen noteras. 

2. Kommundirektören får i uppdrag att till nästa sammanträde med 

kommunstyrelsen återkomma med förslag till ansökan/ansökningar 

om statligt stöd till utveckling av hållbara städer, som ska vara dele-

gationen för hållbara städer tillhanda senast den 13 juni 2011. 

3. Kommundirektören får i uppdrag att undersöka möjligheterna att 

söka stöd från Vinnovas utlysning Utmaningsdriven innovation, 

Hållbara och attraktiva städer senast den 1 september 2011, samt att 

ansöka om att delta i Uthållig kommun Etapp2, ansökning senast den 

7 juni 2011. 

 
 

Ärendebeskrivning 

 

I samband med att kommunen överfört ett bidrag för energisparstöd till 

VBAB beslutades att bolagets energistrategi skulle delges kommunstyrel-

sen. 

 

Bolaget har nu överlämnat sin energistrategi till kommunen. Förvaltningen 

föreslår att redovisningen noteras. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Energistrategi för VärmdöBostäder, 2011-04-04 

Energistrategi för VärmdöBostäder, ett kommunalt bolag i Värmdö kom-

mun enligt STEMFS 2010:5 

 
Yrkanden 

 

Annika Andersson Ribbing (S) och Malin Åberg Aas (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag med följande tillägg: 

 

att kommundirektören får i uppdrag att till nästa sammanträde med 

kommunstyrelsen återkomma med förslag till ansökan/ansökningar 

om statligt stöd till utveckling av hållbara städer, som ska vara dele-

gationen för hållbara städer tillhanda senast den 13 juni 2011, 

 

att kommundirektören får i uppdrag att undersöka möjligheterna att 

söka stöd från Vinnovas utlysning Utmaningsdriven innovation, 

Hållbara och attraktiva städer senast den 1 september 2011, samt att 
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ansöka om att delta i Uthållig kommun Etapp2, ansökning senast den 

7 juni 2011. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt för-

valtningens förslag med tillägg enligt yrkandet från Andersson Ribbing och 

Åberg Aas och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

 
Sändlista 

 

VBAB 

Kommundirektören 

Kanslichef 

KS 

 

____________ 
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Dnr 09KS/0855 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 111 

 

Yttrande om allmän färjeled till Tynningö 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Trafikverkets förstudie ”Allmän färjeled till Tynningö” har remitterats till 

kommunen. 

 

Förvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Yttrande över Allmän färjeled till Tynningö,  KLK 2011-04-01 

Allmän färjeled till Tynningö – Förstudie, Trafikverket 2011 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 
 

Det antecknas till protokollet att Malin Åberg Aas (MP) inte deltar i över-

läggningar och beslut i detta ärende p.g.a. jäv. 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättarytt-

rande: 

 

”Det är viktigt att kollektivtrafik/buss kan köra fram till färjeläget vid Norra 

Lagnö. Nu tvingas kollektivtrafikresenärerna promenera flera hundra meter. 

Att resa med kollektivtrafiken måste vara det bästa alternativet och skall 

därför gynnas före privatbilismen.” 

 
Sändlista 

 

Trafikverket 

SPN 

 

____________ 
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Dnr 10STN/0388 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 112 

 

Yttrande över förstudien Cykel i Ostsektorn 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Ärendebeskrivning 
 

Trafikverkets förstudie ”Cykel i Ostsektorn” har remitterats till kommunen. 

 

Förvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Yttrande över Cykel i Ostsektorn, samrådshandling, KLK 2011-03-24 

Förstudie, Cykel i Ostsektorn, Nacka och Värmdö kommun, Stockholms 

län,  samrådshandling, Trafikverket 2011-02-07 

 
Sändlista 

 

Trafikverket 

SPN 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0219 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 113 

 

Rapport till Länsstyrelsen om projekt för förebyggande 
drogarbete 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsen godkänner rapporten och den ekonomiska redovis-

ningen till Länsstyrelsen i Stockholms län om det alkohol- och drogfö-

rebyggande arbetet som, under oktober 2009 till september 2010, ge-

nomförts med stöd av medel från Länsstyrelsen. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Förvaltningen har lämnat en redovisning av det alkohol- och drogförebyg-

gande arbete som genomförts med bidrag från Länsstyrelsen. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Rapport till Länsstyrelsen i Stockholms län om projekt för det förebyggande 

drogarbetet, KLK 2011-04-01 

 
Sändlista 

 

Länsstyrelsen 

 

____________ 
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Dnr 10KS/0138 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 114 

 

Förläng tid för fullmäktigeberedningen Trygg i Värmdö 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Tiden för fullmäktigeberedningen Trygg i Värmdö förlängs till den 31 

oktober 2011. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Fullmäktigeberedningen Trygg i Värmdös arbete skulle ha avslutats den 1 

april 2011. Beredningen har begärt förlängd tid för sitt arbete till den 31 

oktober 2011. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Begäran om förlängning av tid för fullmäktigeberedningen Trygg i Värmdö, 

KLK 2011-04-14 

 
Sändlista 

 

Beredningen 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0149 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 115 

 

Samarbetsavtal om priset Årets Värmdöbo 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Samarbetsavtalet för priset Årets Värmdöbo för 2011 – 2013 antas. 
 

Ärendebeskrivning 

 

För perioden fram till 2010 har kommunen haft ett avtal med företaget 

Lobbrador om arbetet med priset Årets Värmdöbo. Förvaltningen har nu 

föreslagit att ett nytt avtal tecknas för perioden 2011 – 2013. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Priset Årets Värmdöbo, nytt avtal 2011 – 2013 

 
Sändlista 

 

Kommunikationsenheten 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0181 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 116 

 

Redovisning av Kommunernas kvalitet i korthet 2010 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Redovisningen noteras. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Förvaltningen har redovisat Värmdö kommuns resultat i Sveriges kommu-

ner och landstings (SKL) enkätsammanställning ”Kommunernas kvalitet i 

korthet”. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Redovisning av Kommunernas kvalitet i korthet år 2010, KLK 2011-04-02 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0144 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 117 

 

Redovisning av uppdrag gällande effekterna av kommunens 
sponsringspolicy 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Redovisningen noteras. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Kommunfullmäktige fastställde i januari 2010 en sponsringspolicy för 

kommunen. Samtidigt gavs förvaltningen i uppdrag att återkomma med en 

redovisning av policyns effekter. 

 

Förvaltningen har gjort en övergripande bedömning av effekterna och menar 

att dessa är ringa. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Redovisning av uppdrag gällande effekter av kommunens sponsringspolicy, 

KLK 2011-03-15 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 10KS/0332 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 118 

 

Svar på motion om att påskynda byggnationen av sporthall vid 
Värrmdövallen 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Att-satserna 1, 2 och 4 anses besvarade. 

2. Att-satserna 3 och 5 avslås. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Lars Bryntesson (S) och Christer Sjölin (S) har i en motion föreslagit kom-

munfullmäktige besluta: 

 

1. att Värmdö går i borgen för byggnation av ny sporthall vid Värmdöval-

len, 

2. att kommunstyrelsen får i uppdrag att komma överens med föreningen 

om inteckning av kommunal tid vid sporthallen, att avropas av skola, 

fritidsverksamhet och andra kommunala verksamheter, 

3. att kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda förutsättningarna för att 

överlämna ansvaret för den äldre idrottshallen samt övriga idrotts-

anläggningar på fastigheten avseende antingen ägande eller ansvar 

för underhåll, 

4. att kommunstyrelsen får i uppdrag att återkomma till kommunfullmäk-

tige med förslag avseende ideellt – offentligt partnerskap mellan id-

rottsföreningen och kommunen (alternativt Hemmestaskolan) 

5. att kommunstyrelsen i sammanhanget lyfter frågan om ev. kommunal 

representation i styrelsen för det föreningsägda bolag som ska bygga 

och driva den nya sporthallen. 

 

Förvaltningen har föreslagit att att-satserna 2, 2 och 4 anses besvarade och 

att att-sats 3 och 5 avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Svar på motion om att påskynda byggnation av sporthall vid Värmdövallen, 

KLK 2011-03-14 

Motion, 2010-06-22 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 08KS/0893 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 119 

 

Svar på motion om att inrätta tjänst som EU-samordnare 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Motionen är besvarad m.h.t. förvaltningens redovisning i ärendet. 

2. Näringslivschefen/EU-samordnaren ska till kommunstyrelsen senast 

den 31 oktober 2011 redovisa hur han samordnar EU-frågorna. I re-

dovisningen ska finnas med vilka stödmöjligheter som finns att tillgå 

och vilka områden som från 2012 kan komma ifråga för stöd från 

EU, samt redovisning av de stora programmens perioder samt vilka 

pågående EU-projekt som finns i kommunen. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Marina Hardenbildt m.fl. (MP) har i en motion föreslagit att kommunen ska 

inrätta en särskildtjänst för EU-samordning. 

 

Förvaltningen har föreslagit att motionen ska anses besvarad m.h.t. att sam-

ordning av EU-frågorna åligger näringslivschefen. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Svar på motion om att inrätta tjänst som EU-samordnare, KLK 2011-03-15 

Motion, 2008-12-17 

 
Yrkanden 

 

Lars-Erik Alversjö (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag med tillägget 

att näringslivschefen/EU-samordnaren till kommunstyrelsen senast den 31 

oktober 2011 ska redovisa hur han samordnar EU-frågorna. I redovisningen 

ska finnas med vilka stödmöjligheter som finns att tillgå och vilka områden 

som från 2012 kan komma ifråga för stöd från EU, samt redovisning av de 

stora programmens perioder samt vilka pågående EU-projekt som finns i 

kommunen. 

 

Andrine Winther (S) yrkar bifall till motionen. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Alver-

sjös yrkande eller enligt Winthers yrkande och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt Alversjös yrkande. 



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 23 av 43 

Kommunstyrelsen 2011-05-11 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet har i en motion föreslagit att Värmdö kommun ska inrätta en 

EU-samordnare. Skälen är främst att EU-beslut i stor utsträckning påverkar 

vardagen för oss Värmdöbor samt att miljöfrågor inte känner några 

nationsgränser. Detta är naturligtvis skäl som vi socialdemokrater delar. 

Ytterligare argument för en EU-samordnare är de möjligheter till EU-

finansiering genom olika fonder som tjänsten skulle kunna bevaka så att 

idéer som kan leda till nya jobb och innovationer kan förverkligas. 

Kommande lagstiftning på EU-nivån får framöver stor inverkan på 

kommunens sätt att hantera allt ifrån avfallsfrågor till lekplatser och 

upphandling vilket ökar betydelsen av en samordnande funktion.  

 

(M)ajoriteten, inklusive Miljöparitet som ändrat ståndpunkt sedan de skrev 

motionen, väljer nu att vara passiv i frågan. Istället för att driva en 

uppfattning låter man sig nöjas med information om att kommundirektören 

utsett kommunens Näringslivschef, utan någons vetskap eller något politiskt 

beslut, till EU-samordnare. 

 

Vi socialdemokrater anser inte att detta är tillräckligt. Kommunens bristande 

engagemang i det inledda LEADER-samarbetet, som (m)ajoriteten nyligen 

använde som argument för att inte öka ambitionsnivån när det gällde 

möjligheten till EU-stöd (!), visar att den nuvarande lösningen inte räcker. 

Vi skulle istället vilja att fler av kommunens tjänstemän ges en tydlig EU-

dimension i sitt uppdrag, i kombination med en specifik funktion som 

kvalitetssäkrar ett sådant arbetssätt.  

 

Mot denna bakgrund reserverar sig den socialdemokratiska gruppen till 

förmån för eget yrkande.” 

 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 08KS/0891 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 120 

 

Svar på motion om vegetariska tisdagar 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Motionen avslås. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Annika Andersson Ribbing (S) har i en motion föreslagit 

 

att Värmdö kommunfullmäktige ger i uppdrag till de instanser det berör, 

att på en utvald veckodag 3ndast servera vegetarisk mat i kommu-

nens bespisningar. 

 

Motionen återremitterades av kommunfullmäktige i oktober 2010 (minori-

tetsåterremiss). 

 

Förvaltningen har föreslagit att motionen avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Svar på motion om vegetariska tisdagar, KLK 2011-03-24 

Nämnden för äldre och funktionshindrades beslut 2010-12-08, § 106 

Produktionsstyrelsens beslut 2010-12-14, § 83 

Utbildningsnämndens beslut 2010-12-16, § 103 

Kommunfullmäktiges beslut 2010-10-20, § 245 

Motion 2008-12-16 

 
Yrkanden 

 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Lars-Erik Alversjö (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Alver-

sjös yrkande eller enligt Andersson Ribbings yrkande och finner att kom-

munstyrelsen beslutar enligt Alversjös yrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0069 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 121 

 

Svar på motion om utomhusscen 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Motionen avslås. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Pär Simon Margulies m.fl. (S) har i en motion föreslagit: 

 

att kommunfullmäktige ger i uppdrag till kultur- och fritidsnämnden att 

utarbeta ett hållbart förslag på hur en utomhusscen, exempelvis pla-

cerad i Farstaviken, kan realiseras. 

 

Förvaltningen har föreslagit att motionen avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Svar på motion ”Värmdö behöver en bra utomhusscen”, KLK 2011-03-25 

Motion 2011-01-24 

 
Yrkanden 

 

Lars Bryntesson (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Peter Frej (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Frejs 

yrkande eller enligt Bryntessons yrkande och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt Frejs yrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 09KS/0855 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 122 

 

Svar på motion om morgondagens kommunala 
återvinningsstationer 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Motionen anses besvarad. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Jan-Olof Landqvist m.fl. (S) har i en motion föreslagit 

 

att kommunen på sätt man finner lämpligt konsulterar sådana kreativa 

förmågor som förmår analysera, planera och gestalta ”morgondagens 

återvinningsstation”, 

att medel av sätts för en första idéomgång med avsikt att belysa 

möjligheterna till genomförande, samt 

att Värmdö kommun med detta avser att bli ”prototypkommunen avse-

ende framtidens återvinningsstationer”. 

 

Förvaltningen har lämnat en redovisning i ärendet och föreslagit att motio-

nen därmed är besvarad. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Svar på motion gällande morgondagens kommunala återvinningsstationer, 

KLK 2011-04-06 

Motion, 2009-11-23 

 
Yrkanden 

 

Andrine Winther (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Peter Frej (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Frejs 

yrkande eller enligt Winthers yrkande och finner att kommunstyrelsen be-

slutar enligt Frejs yrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 10KS/0278 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 123 

 

Svar på motion om resultat av ungdomsting 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Motionen anses besvarad. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Johanna Hållén (S), Lennart Karlsson (S) och Mats Skoglund (V) har i en 

motion föreslagit 

 

att så snart resultatet av ungdomstinget är klart ska ärenden som 

behandlats på tinget tas upp som första ärende på påföljande kom-

munstyrelse. Ungdomar ska särskilt inbjudas till detta möte, 

att kommunstyrelsens uppgift är att lämna ungdomstingets förslag och 

synpunkter vidare till lämplig nämnd eller styrelse för åtgärd, beslut 

eller beredning, 

att kommunstyrelsen beslutar hur information ska lämnas till ungdo-

marna/allmänheten om hur långt behandlingen av respektive ärende 

har kommit och om kommande steg i handläggningen. 

 

Förvaltningen har lämnat en redovisning i ärendet och föreslagit att motio-

nen därmed är besvarad. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Svar på motion resultat av ungdomsting, KLK 2011-03-28 

Motion, 2010-05-02 

 
Sändlista 

 

KS 

 

____________ 
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Dnr 09KS/0485 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 124 

 

Svar på motion om nytt pensionssystem för politiker 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Motionen avslås. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Roland Ekstrand (FP) har i en motion föreslagit kommunfullmäktige besluta 

 

att införa ett nytt pensionssystem för politiker med en tjänstgöringsgrad 

av minst 40 % o enlighet med den konstruktion som föreslås i mo-

tionen. 

 

Förvaltningen har lämnat en redovisning i ärendet och föreslagit att motio-

nen avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Svar på motion angående nytt pensionssystem för politiker, KLK 2011-03-

30 

Motion, 2009-06-09 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0116 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 125 

 

Hyresavtal för förrådsbyggnad på Djurö 1:86 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Hyresavtalet för förrådsbyggnad på Djurö 1:86 godkänns. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Förvaltningen har föreslagit att kommunen hyr ut en förrådsbyggnad på 

kommunens fastighet Djurö 1:86 till Djurö Skyttesportförening. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Djurö 1:86 – hyresavtal, KLK 2011-04-05 

 
Sändlista 

 

SBK 

Föreningen 

 

____________ 
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Dnr Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 126 

 

Frågor 

 
Ärendebeskrivning 

 

Annika Andersson Ribbing (S) framställer en fråga om parkeringsavgifter 

vid Djurö förskola. Peter Frej (M) meddelar att frågan ska besvaras vid 

kommande sammanträde med kommunstyrelsens arbetsutskott. 

 

Andrine Winter (S) framställer en fråga om medborgardialog i Stavsnäs. 

Peter Frej (M) besvarar frågan. 

 

Andrine Winther (S) framställer en fråga om kommunens samarbete med 

TV4. Förvaltningen kommer att besvara frågan vid kommande sammanträde 

med kommunstyrelsens arbetsutskott. 

 
Sändlista 

 

KSAU 

 

____________ 
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Dnr 10KS/0300 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 127 

 

Godkännande av samrådsredogörelse samt beslut om 
utställning av översiktsplan 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Samrådsredogörelsen godkänns med de justeringar som yrkats av 

Peter Frej (M). 

2. Reviderat förslag till översiktsplan godkänns och ställs ut under 

perioden 15 juni – 15 september 2011.  
 

Ärendebeskrivning 

 

Under samrådet om översiktsplanen inkom 140 remissvar och 189 personer 

svarade på en enkät. De flesta negativa synpunkterna har rört förbifarter. 

Många är positiva till kommunens förslag till ny utvecklingsstrategi med 

fokus på tillväxt i kollektivtrafiknära centrumområden. 

 

Förvaltningen har utarbetat en samrådsredogörelse och ett förslag till ut-

ställningshandling. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Kommunstyrelsens beslut 2011-04-13, § 71 

Samrådsredogörelse för översiktsplan, 2011-03-23 

Förslag till utställningshandling 

 
Yrkanden 

 

Peter Frej (M) yrkar att texten om § 113-förordnande utgår i sin helhet (sid. 

106, 127, 130, 132, 133 och 134) i hela dokumentet. 

 

Peter Frej (M) yrkar vidare att texten avseende trafik, genomförande, (sid. 

101, kompletteras med texten ”Trafiksituationen på Värmdölandet klargörs i 

en utredning som tar upp; trimmningsåtgärder, fordons- och kollektivtrafik 

samt infartsparkeringar med bytespunkt till kollektivtrafik". 

 

Lars Bryntesson (S) yrkar på följande på följande ändringar och komplette-

ringar av texten: 

 

sid. 31 Yrkande om att uppmuntra samåkning. 

 

Sid. 114 En fördjupad översiktsplan för Hemmesta bör göras i syfte att 

bl.a. avgöra i vilken utsträckning Hemmesta kan växa. Tra-

fiksituationen behöver få en tillfredställande lösning, bl.a. 

genom utbyggd kollektivtrafik, möjlighet till avlastning av 
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Skärgårdsvägen samt omledning av trafik med farligt gods 

bort från centrum. En utredning som tar upp bl.a. trimnings-

åtgärder, fordons- och kollektivtrafik samt infartsparkeringar 

med bytespunkt till kollektivtrafik behöver göras. 

 

Sid. 116 Sista stycket om att tillåta bebyggelse i Kulla-Karby stryks. 

 

Sid. 145 Rekommendation. Lägg till: Översiktsplanen bör komplette-

ras med en Kustplan i syfte att bl.a. värna den biologiska 

mångfalden. 

 

Sid 146 Behåll den borttagna texten om Skärgårdspolitiskt program. 

 

Sid. 100-101 Precisera: 

 1/ Fler infartsparkeringar – 1 000 nya platser inom 10 år 

 2/ Utökad kollektivtrafik, bl.a. Ingarö, Djurö/Stavsnäs och 

norra Värmdölandet 

 3/ Utbyggnad av möjlighet till laddning av elbilar – 100 stol-

par inom 10 år 

 

Peter Frej (M) yrkar avslag på Bryntessons yrkanden. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen bifaller Frejs första 

yrkande och finner att yrkandet bifalles. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen bifaller Frejs andra 

yrkande och finner att yrkandet bifalles. 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande avseende sid. 31 

avslås eller bifalles och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Bryntessons yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar ja.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Erik Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Monica Petters-

son (M), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S). 
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Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande avseende sid. 114 

avslås eller bifalles och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Bryntessons yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar ja.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Erik Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Monica Petters-

son (M), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande avseende sid. 116 

avslås eller bifalles och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Bryntessons yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar ja.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Erik Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Monica Petters-

son (M), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande avseende sid. 145 

avslås eller bifalles och finner att det avslås. 
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Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Bryntessons yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar ja.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Erik Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Monica Petters-

son (M), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande avseende sid. 146 

avslås eller bifalles och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Bryntessons yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar ja.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Erik Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Monica Petters-

son (M), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande avseende sid. 100 - 

101 avslås eller bifalles och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Bryntessons yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar ja.” 
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Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Erik Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Monica Petters-

son (M), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Vi anser att det finns stora fördelar med det framtagna förslaget till ny 

översiktsplan för Värmdö kommun. Förvaltningens medarbetare har gjort ett 

utmärkt arbete och många medborgare har bidragit med konstruktiva 

synpunkter och idéer. 

 

Samtidigt kan vi konstatera att det tagit alldeles för lång tid, främst p.g.a. 

flera förlorade år under mandatperioden 2007-2010. Arbetet startade redan 

2005 och hade då ett tydligt fokus på ”Miljö, trafik och 

bebyggelseutveckling”. Efter valet 2006 har detta inte längre varit lika 

tydligt, och därmed har en del viktiga frågor på dessa områden förblivit 

olösta och ibland helt obelysta. 

 

Vi kan också konstatera att det nu (äntligen) tycks finnas en bred enighet om 

att kommunen ska byggas med hjälp av de politiska planinstrumenten, bl.a. 

översiktsplan, fördjupade översiktsplaner, detaljplaner och 

områdesbestämmelser. Det tycks också finnas en ökande enighet om att 

missbruk eller ”genvägar” i form av s.k. frimärksplaner och ”informella 

förhandsbesked” inte är önskvärda i Värmdö. Detta är nödvändigt  om vi 

ska kunna få ordning på de grundläggande problemen i vår kommun, främst 

bristerna i infrastruktur. 

 

Det har tagit lång tid att uppnå denna gemensamma insikt och tyvärr har 90-

talets politisering av enskild bygglovgivning liksom den historiska 

avsaknaden av detaljplaner hunnit sätta djupa spår i kommunen. I 

omvärlden beskrivs Värmdö som ett varnande exempel på ”urban sprawl”, 

dvs en kommun där man först tillåter att det byggs i princip överallt 

samtidigt utan någon sammanhållen grundtanke, och först därefter försöka 

lösa de gemensamma behoven så långt det är möjligt. Detta har varit 

förödande för kommunen och idag får vi betala ett högt pris i flera 

avseenden. Den ena sidan är otillräckligt utbyggt VA-nät och undermåligt 
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fungerande persontransporter med långa köer och förluster för såväl 

enskilda människor som den gemensamma samhällsekonomin. Den andra 

sidan är höga kostnader för bl.a. skolskjutsar och geografiskt utspridd 

hemtjänst. När det gäller hemtjänsten ser vi idag en närmast skenande 

kostnadsutveckling. 

 

Med dessa smärtsamma effekter av bristande samhällsplanering säger sig 

idag alla politiska partier vara överens om att motverka ”urban sprawl” och 

istället föra en politik som bygger på att bygga samhället utifrån principen 

”inifrån och ut”. Vi Socialdemokrater har sedan flera decennier hävdat detta, 

och är glada över att det idag tycks råda relativt stabil enighet om detta. 

 

Den historiska oviljan att utarbeta fördjupade översiktsplaner tycks nu också 

ha lagt sig. I alla fall är vi idag politiskt överens om behovet av att låta göra 

en fördjupad översiktsplan över de centrala delarna på Djurö, för att 

säkerställa fungerande samhällsplanering inför den kommande utdragningen 

av kommunalt vatten till området. Detta är viktigt och bra! 

 

Det finns dock alltjämt en övergripande fråga som vi anser inte har 

diskuterats tillräckligt ingående inför denna översiktsplan - Hur mycket ska 

Värmdö tillåtas växa? Denna fråga är inte bara den vanligaste i dialogen 

mellan medborgare och förtroendevalda, utan också en fråga där det 

politiska ansvaret vilar tungt. Värmdö behöver hitta tydligare svar på den 

frågan, även om den inte enbart handlar om antal invånare, utan också om 

hur och var Värmdö växer. För oss Socialdemokrater är utgångspunkten att 

Värmdö bör utvecklas på det sätt och i den omfattning som är långsiktigt 

hållbart, dvs ekonomiskt, ekologiskt och socialt hållbart 

 

På några punkter har vi framfört förslag som tyvärr röstats ner av den 

politiska (m)ajoritetens företrädare i Kommunstyrelsen, varför vi måste 

reservera oss på följande punkter: 

 

1. Vi anser att det bör göras en fördjupad översiktsplan för Hemmesta på 

Värmdölandet, bl.a. för att pröva i vilken utsträckning Hemmesta kan och 

bör växa. Trafiksituationen genom Hemmesta är redan idag svår och 

kommer att bli alltmer ohållbar till följd av bl.a. omfattande exploateringar 

på Rindö i Waxholms kommun. Dessa problem måste få en 

tillfredsställande lösning, bl.a. genom utbyggd kollektivtrafik, möjlighet till 

avlastning av Skärgårdsvägen samt omledning av trafik med farligt gods 

bort från centrum. Skrivningarna i förslaget till Översiktsplan är alltför vaga 

för att kunna lösa dessa problem, och mer en konsekvens av politiskt 

kompromissbehov än ett resultat av en seriös vilja att ta problemen på 

allvar. För att lösa frågorna krävs ett bredare och mer förutsättningslöst 

utredningsarbete som inriktas på att lösa transportbehoven mellan östra och 

västra Värmdölandet så att trafiken flyter samtidigt som miljön påverkas på 

minsta möjliga sätt. En förutsättning för detta är att också skynda på arbetet 

med naturreservat för Storskogen. 
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2. Översiktsplanen hade behövt innehålla fler konkreta åtgärder gällande 

trafiken. Några exempel på detta är: 

- Fler infartsparkeringar - 1.000 nya platser inom 10 år 

- Utökad kollektivtrafik, bl.a. Ingarö, Djurö/Stavsnäs och Norra 

Värmdölandet 

- Utbyggnad av möjligheten att i framtiden ladda elbilar - 100 stolpar inom 

10 år 

 

3. Förslaget att släppa fram omfattande tätortsbebyggelse vid Kulla-Karby 

är olyckligt. Vi beklagar att det återfinns i förslaget till Översiktsplan, inte 

minst som det underminerar trovärdigheten i principen att bygga ”inifrån 

och ut”. Därmed sänder kommunen fel signaler till andra markintressenter 

och minskar tydligheten och trovärdigheten i frågan om hur och hur mycket 

Värmdö ska och bör växa. 

 

4. Det är djupt olyckligt att skärgården alltjämt får en så styvmoderlig 

behandling och uppmärksamhet. Beslutet under förra mandatperioden att 

inte utarbeta en kustplan var olyckligt och är det fortfarande. Detta förstärks 

av att (m)ajoriteten nu också stoppat arbetet med att utarbeta ett 

Skärgårdspolitiskt program för kommunen. Vi beklagar detta starkt och 

menar att ett sådant program är ett av flera nödvändiga redskap för att 

motverka skärgårdens utarmning och nå målet en levande och livaktig 

skärgård året runt. 

 

5. Vi anser att kommunen bör ta ett större ansvar för att uppmuntra 

samåkning också i privatbilar. Lediga passagerarsäten i pendlingstrafiken 

utgör en stor oanvänd transportkapacitet, och vi menar at det ligger så stora 

samhällsekonomiska värden i att ta dessa i anspråk att det bör vara en 

angelägenhet också för kommunen.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättarytt-

rande: 

 

”Ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han skulle 

biträtt socialdemokraternas yrkande enligt sid 31, sid 116, sid 145, sid 146 

och sid 100-101. 

Under rubriken Trafik; nya mål och rekommendationer tillstyrks förvalt-

ningens förslag: ”Trafiksituationen på Värmdölandet klargörs i en utredning 

som tar upp trimningsåtgärder, fordons- och kollektivtrafik samt infartspar-

keringar med bytespunkt till kollektivtrafik.” 

Dessutom skulle ersättare Mats Skoglund (V) för yrkat följande:  

Sidan 15 första styckets sista mening ersätts med Vägen till Gustavsberg bör 

ha kollektivtrafikkörfält. Vissa sträckor har 2+1 körfält, Därefter utgörs hela 

vägnätet av smala och kurviga skärgårdsvägar.   

Sidan 30 Utsläppen av växthusgaser minskas med 45 procent till 2020 och 

90 procent till 2050. 

Sidan 33 Utgår 

Sidan 100 Vägsträckan Mölnvik – Ålstäket förbättras med separata gång- 

och cykelvägar samt bättre belysning. 
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Sidan 104 ”Parker, torg och gemensamma anläggningar med finansieras av 

exploatörer” Utgår. (Det finns ingen anledning att redan nu lägga fast hur 

kostnaderna skall fördelas. Detta kan istället lösas genom exploateringsavtal 

i samband med att DP fastställs)” 
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Sändlista 

 

SBK 

Utvecklingschef 

 

____________ 
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Dnr 09KS/0053 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 128 

 

Svar på motion om individuell mätning och debitering av värme 
och vatten i flerbostadshus 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Motionärernas p. 1 avslås. 

2. Motionärernas p. 2 bifalles. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Marina Hardenbildt m.fl. (MP) har i en motion föreslagit kommunfullmäk-

tige besluta: 

 

1. Värmdö kommun genom ägardirektiv till Värmdö Bostäder AB inför 

individuell mätning av värme och varmvatten i flerbostadshus i sam-

band med renovering och ombyggnader. 

2. Värmdö kommun i kommande exploateringsavtal ställer krav på att 

införa individuell mätning av värme och varmvatten i samband med 

nybyggnation av flerbostadshus. 

 

Förvaltningen har föreslagit att motionen avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Svar på motion om individuell mätning och debitering av värme och vatten i 

flerbostadshus, KLK 2011-04-08 

Yttrande från VBAB 2009-09-04 

Motion, 2009-01-28 

 
Yrkanden 

 

Anders Bergman (FP) yrkar att motionens första att-sats bifalles och att mo-

tionens andra att-sats avslås. 

 

Lars Bryntesson (S) yrkar 

 

att Värmdö kommun genom ägardirektiv till VBAB eftersträvar infö-

rande av individuell mätning av värme och varmvatten i flerbostads-

hus i samband med renoveringar och ombyggnader där så är ekono-

miskt försvarbart, samt 

 

att därmed anse första att-satsen besvarad. 
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Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande första att-

satsen beslutar enligt Bergmans yrkande eller enligt Bryntessons yrkande 

och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Bergmans yrkande. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande andra att-

satsen beslutar enligt Bergmans yrkande och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt Bergmans yrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 

 

 

 


